

# 持續專業進修講座 — 小型工程監管制度 簡介及在私人樓宇豎設支承太陽能光伏系統 構築物的規定

## CPD Seminar - Responsibilities of Owners – Minor Works Control System & Photovoltaic Panel

為提高持牌人對小型工程監管制度的認識，監管局於2024年4月19日邀請了屋宇署協辦一場題為「小型工程監管制度簡介及在私人樓宇豎設支承太陽能光伏系統構築物的規定」的持續專業進修講座。

席間，屋宇署代表向參加者詳細講解小型工程監管制度的法定要求、小型工程文件呈交程序須注意的事項以及簡介與支承太陽能光伏系統構築物相關的小型工程項目。是次講座共有103名持牌人出席，參加者均對是次講座給予正面的評價和支持。

為讓持牌人能夠更加認識樓宇維修、住宅室內改動及加建工程以及滲水問題等事宜，監管局將會繼續與屋宇署舉辦更多的相關講座。持牌人可定期留意監管局「監管局即將舉行的持續專業進修活動」網頁：[www.eaa.org.hk/zh-hk/cpd-events](http://www.eaa.org.hk/zh-hk/cpd-events)以取得最新課程資訊。

To foster a better understanding of the statutory requirements of the Minor Works Control System among licensees, the EAA collaborated with the Buildings Department to organize a seminar titled “Responsibilities of Owners – Minor Works Control System & Photovoltaic Panel” on 19 April 2024.

During the seminar, representative from the Buildings Department explained to the participants the statutory requirements of the Minor Works Control System, points to note in the minor works document submission procedures, as well as introducing the installation of solar photovoltaic systems. A total of 103 licensees attended the seminar and positive feedback was received.

In order to enhance licensees’ understanding of building maintenance, alteration and addition works in domestic premises and water seepage issues, the EAA will continue its collaboration with the Buildings Department to organise more seminars on those topics. Licensees are encouraged to stay tuned for the new courses by regularly visiting the EAA website: [www.eaa.org.hk/en-us/cpd-events](http://www.eaa.org.hk/en-us/cpd-events)

